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Základní škola poskytuje vzdělávací 
služby již od počátku 20. století. Aktu-
álně do Základní školy Davle dochází 
345 žáčků a  žáků. Budovu školy tvoří 
starší, historická část a  novější pane-
lová přístavba. Právě tato část budovy 
poskytla zřizovateli školy, městysi Da-
vle, prostor pro realizaci projektu ná-
stavby školy. Realizaci všech staveb-
ních prací provedla jihočeská firma 
Pradast a  celou akci zvládla během 
šesti měsíců. Nástavba je tvořena oce-
lovými kontejnery. Interiér nástavby 

byl navržen Ing. arch. Lenkou Šilha-
vou a dominují mu žlutá a bílá barva. 
Prostory příjemně prosvětlují střešní 
světlíky.
Škola byla rozšířena o pět moderních 
kmenových učeben, jazykovou učeb-
nu, rozšířila se  školní jídelna, upravil 
se  školní dvůr. Děti získaly také pro-
storné střešní hřiště, které přímo vy-
bízí k  aktivnímu trávení přestávek. 
Opravena byla školní keramická díl-
nička. Podařilo se lépe propojit histo-
rickou a  moderní část školní budovy, 

což významně ulehčilo každodenní 
přesuny žáků i vyučujících.
Investice dosáhla částky cca 30 milionů. 
Největším donátorem této investiční 
akce bylo Ministerstvo fi nancí ČR, příspě-
vek v souhrnné výši 5 milionů Kč poskyt-
ly také všechny spádové obce. Ve  čtvr-
tek 4. 2. byla panem starostou městyse 
Davle Mgr. Jiřím Prokůpkem slavnostně 
přestižena páska, která otevřela nové 
prostory nástavby Základní školy Davle. 
A v pondělí 8. 2. do nových i staronových 
prostor mohly opět vstoupit děti.

V Y D Á V Á M Ě S T Y S D A V L E
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Přístavba základní školy v Davli dokončena
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Z městyse

Dne 17. 12. 2015 se konalo v sále Hotelu Pivo-
var 8. zasedání zastupitelstva městyse Davle 
s celkem 21 programovými body. Zasedání 
se zúčastnilo 8 zastupitelů, 3 byli omluveni.

Zastupitelstvem městyse bylo schváleno:
• Úprava rozpočtu č. 6 v roce 2015 (příjmy: 

62.893.000 Kč; výdaje: 61.849.000 Kč).
• Návrh rozpočtu na  rok 2016 (příjmy: 

21.545.000 Kč; výdaje: 21.545.000 Kč).
• Rozpočtový výhled 2016–2020.

• Smlouva o  smlouvě budoucí o  zříze-

ní věcného břemene – služebnosti 

a smlouvu o právu provést stavbu č. IV-
-12-6019290/VB/1 s  ČEZ Distribuce, a. s. 
Jedná se  o  umístění kabelu NN a  skříně 
na pozemcích 995 a 629/13 v k.ú. Davle 
za náhradu ve výši 6.000 Kč.

• Smlouva o  zřízení věcného břemene 

– služebnosti č. IV -12-6015487/2 s  ČEZ 
Distribuce, a. s., s názvem Davle kNN pro 
parcelu č. 32. Věcné břemeno se  zřizuje 
za  účelem vložení kabelu NN v  pozem-
cích 36/1, 602/8, 613/1 vše v k.ú. Davle dle 
GP č. 1227-7134/2013 za náhradu ve výši 
13.950 Kč.

• Dohoda o zrušení smlouvy o smlouvě 

budoucí o  zřízení věcného břemene 
s Českými drahami, a. s. Smlouva o smlou-
vě budoucí o  zřízení věcného břemene 
byla podepsána 27. 6. 2005 pod názvem 
„Davle – tlaková kanalizace“. V  současné 
době je již pozemek, kde byla uložena 
tlaková kanalizace, ve vlastnictví městyse.

• Obecně závazná vyhláška č. 1/2015, 
kterou se  mění vyhláška městyse Davle 
č. 2/2013 o místním poplatku za provoz, 
shromažďování, sběr, přepravu, třídění, 
využívání a  odstraňování komunálních 
odpadů, ze dne 12. 12. 2013

• Kupní smlouva na  odkoupení pozem-

kových parcel 164/30 – 160 m2 a 164/66 

– 163 m2 v k.ú. Davle za 1.000 Kč od Věry, 
Zdeňky a Zuzany Bažantových.

• Prodej pozemkové parcely p.č.  602/17 
– 51 m2 v k.ú. Davle Pavlu Fialovi za cenu 
25.500 Kč; p.č. 602/16 – 168 m2 v k.ú. Davle 
MUDr. Alexandře Pilinové, CSc., za  cenu 
84.000 Kč.

• Pronájem části pozemkové parcely p.č. 
197/32 – 120  m2 a  parcely p.č. 197/111 – 
50 m2 Michalovi Fialovi za cenu 1.640 Kč/rok.

• Pronájem nebytového prostoru o  vý-
měře 14 m2 v objektu č.p. 63 za 1.000 Kč/
měsíc panu Liborovi Tesařovi.

• Smlouvu o poskytnutí dotace z Progra-
mu účelové neinvestiční dotace ve  výši 
975 Kč v požární ochraně na výdaje jed-
notek SDH se Středočeským krajem.

• Stavba rodinného domu s  pultovou 

střechou na  pozemcích p.č. 9/1 a  st. 13 
v k.ú. Sázava u Davle dle architektonické 
studie zpracované JIRSA – ARCHITEKTI, s. 
r. o., za podmínky, že sklon střechy bude 
minimálně 8 %.

• Vyřazení majetku z  majetku městyse 
v částce 679.682 Kč.

• Změnu č. 2 územního plánu Davle.

Zastupitelstvo neschválilo odkoupení cha-

ty č.ev. 287 v  k.ú. Sázava u  Davle za  cenu 
250.000 Kč od Miloše Maláta.

Informace ke změně č. 2 územního plánu 

Davle:

I. Zastupitelstvo městyse rozhodlo celkem 
o 52 návrzích z celkového počtu 53, na po-
řízení změny č. 2 územního plánu Davle 
na  základě posouzení a  stanoviska pořizo-
vatele v souladu s § 46 odst. 3 stavebního 
zákona takto:
a) vyhovuje se  21 návrhům na  pořízení 

změny č. 2 územního plánu Davle, uvede-
ným pod poř. č. 3, 13, 15, 18, 19, 21, 22, 23, 

24, 27, 28, 29, 33, 34, 35, 36, 37, 38, 45, 47 
a 49 v příloze č. 1 usnesení;
b) vyhovuje se  částečně 6 návrhům 

na  pořízení změny č. 2 územního plánu 
Davle, uvedeným pod poř. č. 6, 10, 16, 26, 41 
a 42 v příloze č. 1 usnesení;
c) nevyhovuje se 25 návrhům na pořízení 

změny č. 2 územního plánu Davle, uvede-
ným pod poř. č. 1, 2, 4, 5, 7, 8, 9, 12, 14, 17a, 
17b, 20, 25a, 25b, 30, 31, 32, 39, 40, 43, 44, 46, 
48, 50 a 51 přílohy č. 1 usnesení;
d) nebylo rozhodnuto celkem o 1 návrhu 

na  pořízení změny č. 2 územního plánu 
Davle, uvedeným pod pořadovým č. 11.
II. Zastupitelstvo městyse schvaluje:
a) zařazení návrhů na  pořízení změny č. 2 
územního plánu Davle uvedených v příloze 
č. 1 usnesení, kterým bylo vyhověno nebo 
částečně vyhověno, do  zprávy o  uplatňo-
vání územního plánu, jejíž součástí bude 
zadání změny č.  2 územního plánu Davle 
a prověřit možnosti jejich řešení;
b) podněty městyse Davle uvedené v příloze č. 
1 usnesení a jejich zařazení do zprávy o uplat-
ňování územního plánu, jejíž součástí bude 
zadání změny č. 2 územního plánu Davle.
III. Zastupitelstvo městyse ukládá starostovi 
úřadu městyse:
a) informovat o výsledku jednání zastupitel-
stva městyse k návrhům na pořízení změny 
č. 2 územního plánu Davle bezodkladně je-
jich navrhovatele;
Dále vedení městyse starosta Mgr. Jiří Pro-
kůpek a místostarosta Mgr. Jaromír Němec 
informovali o několika změnách:
• ukončení pobočky České spořitelny, a. 

s., v Davli, ke dni 1. 2. 2016

• byla dokončena rekonstrukce shybky 

vodovodního řadu pod Vltavou
• v roce 2016 má proběhnut moderniza-

ce vlakového nádraží v  Davli. Po  mo-
dernizaci budou všechna nádraží bez 
výpravčího

• vodní lyžování, fi rma BORO, s. r. o. – če-
káme na  odpověď od  Státní plavební 
správy, po  zrušeném Rozhodnutí Minis-
terstvem dopravy

8. zasedání zastupitelstva

Mimořádné 9. zasedání zastupitelstva 
městyse Davle se konalo 25. 1. 2016 v ob-
řadní síni městyse Davle. Přítomno bylo 
10 členů zastupitelstva.

Zastupitelstvo městyse schvaluje:

1. Rozhodnutí o návrhu pořízení změ-

ny ÚP Davle bod č. 11, Bc. Ludomír 

Landa a  schválení podnětů městyse 

Davle na pořízení změny č. 2 ÚP Davle

• Schváleno s omezením na jeden jedno-
patrový dům do 150 m 2.

• Zastupitelstvo městyse rozhodlo cel-
kem o  1 návrhu na  pořízení změny č. 2 
územního plánu Davle na základě posou-
zení a  stanoviska pořizovatele v  souladu 

9. zasedání zastupitelstva

pokračování na str. 2
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Z městyse

dokončení ze str. 3

Milí občané, s velkou radostí vám mohu 
sdělit, že projekt „Nástavba Základní školy 
Davle“ byl úspěšně dokončen. Jak všich-
ni víme, vzdělání je pro nás velmi důleži-
té, a proto jsem velmi rád, že se nám celý 
projekt podařilo zrealizovat během dvou 
let – od zjištění, že již naše základní škola 
kapacitně pro žáky nestačí, po vypraco-
vání studie, projektu, získání fi nančních 
prostředků na  celý projekt, výběr reali-
zační fi rmy a nakonec převzetí díla a ko-
laudace celé stavby. Stavbu fi rma PRA-
DAST, spol. s  r. o., převzala 13. července 
2015, 31. prosince 2015 došlo k předání 
a převzetí hotového díla, 21. ledna 2016 
proběhla úspěšně kolaudace celé stavby, 
4. února 2016 proběhlo slavnostní pře-
střižení pásky za účasti starostů okolních 
obcí a Vltavanu Davle (z Ministerstva fi -

nancí ČR bohužel nikdo nedorazil, ač byli 
pozváni) a 8. února 2016 nastoupili žáci 
již do nově vybudovaných prostor. Za to, 
že  nástavba základní školy vypadá tak 
dobře, musíme poděkovat generálnímu 
projektantovi, fi rmě Milota Kladno, s. r. o., 
architektce vnějšího vzhledu a  interiéru 
Ing. arch. Lence Šilhavé, realizační fi rmě 
PRADAST, spol. s r. o., jmenovitě stavby-

vedoucím Janu Tůmovi a Mgr. Pavle Ha-
lířové, stavebnímu dozoru doc. Ing. Janu 
Paškovi, Ph. D., a Ing. Václavu Prokůpkovi 
a všem, kteří se aktivně podíleli na  této 
stavbě. Celkové investice byly necelých 
30 mil. Kč, ze kterých jsme největší část-
ku 18,614 mil. Kč získali od Ministerstva 
fi nancí ČR, částku 5.228.666 Kč po doho-
dě darovaly spádové obce Bojanovice, 
Bratřínov, Hvozdnice, Měchenice, Petrov 
a  zbytek jsme zaplatili z  našich fi nanč-
ních prostředků, což bylo možné dob-
rým ekonomickým hospodařením za po-
slední roky. Na závěr přeji paní ředitelce, 
učitelům a  žákům, aby se  jim v  nových 
prostorách učilo co nejlépe a  aby škola 
zůstala krásná co nejdéle.

Mgr. Jiří Prokůpek

Slovo starosty

s § 46 odst. 3 stavebního zákona takto: vy-

hovuje se 1 návrhu na pořízení změny č. 2 
územního plánu Davle, uvedeného pod 
poř. č. 11 v příloze č. 1 tohoto usnesení;

• Zastupitelstvo městyse schvaluje: zařa-
zení návrhu na pořízení změny č. 2 územ-
ního plánu Davle uvedeného v příloze č. 1 
tohoto usnesení, kterému bylo vyhověno, 
do  zprávy o  uplatňování územního plá-
nu, jejíž součástí bude zadání změny č. 2 
územního plánu Davle a prověřit možnost 
jeho řešení; podněty městyse Davle uve-
dené v příloze č. 2 tohoto usnesení a jejich 
zařazení do zprávy o uplatňování územní-
ho plánu, jejíž součástí bude zadání změ-
ny č. 2 územního plánu Davle.

• Zastupitelstvo městyse ukládá sta-

rostovi úřadu městyse: informovat 
o výsledku jednání zastupitelstva měs-
tyse k  návrhu na  pořízení změny č. 2 
územního plánu Davle bezodkladně 
jejího navrhovatele;

2. Schválení smlouvy o zřízení věcného 

břemene s ČEZ Distribuce, a. s., č. IV -12-

6010849/8 s  názvem Měchenice – Slou-
pecká. Jedná se  o  kabelové vedení kNN 
na pozemkové parcele parc. č. 931/4 v k.ú. 
Davle. Věcné břemeno se zřizuje za úpla-
tu ve  výši 1.000  Kč. Výše úplaty byla po-
depsána ve  smlouvě o  smlouvě budoucí 
o  zřízení věcného břemene předcházejí-
cím majitelem pozemkové parcely 931/4, 
která nám následně byla darována.
3. Schválení smlouvy o  zřízení věc-

ného břemene – služebnosti s  ČEZ 

Distribuce, a. s., č. IV -12-6014838/1 

s názvem Davle Sázava, Pikovická, 11/5 
– kNN. Věcné břemeno zasahuje do po-
zemkové parcely 234/1 v  k.ú. Sázava 
u Davle a zřizuje se za náhradu 1.000 Kč.
4. Schválení smlouvy o budoucí smlou-

vě o zřízení věcného břemene – služeb-

nosti a  smlouvu o  právu stavby s  ČEZ 

Distribuce, a. s., č. IV-12-6018961/VB1. 

Jedná se o distribuční soustavu NN pro po-

zemek č. 860 v k.ú. Davle. Věcné břemeno 
se zřizuje na pozemkových parcelách 18/5, 
241/1, 246/1 a 32/3 v k.ú. Sázava u Davle 
za fi nanční náhradu 19.400 Kč.
5. Schválení podání žádostí o  dota-

ce ze  Středočeského kraje a  závazek 

se  spolufi nancováním na  projekty 
ze Středočeského Fondu kultury a obnovy 
památek, Fondu podpory dobrovolných 
hasičů a složek IZS, Fondu cestovního ru-
chu a Fondu rozvoje obcí a měst vše pro 
rok 2016 a  zavazuje se  spolufi nancovat 
uvedené projekty ve výši minimálně 5 % 
z celkových nákladů projektů.
6. Schválení přijetí mimořádné do-

tace od  Středočeského kraje ve  výši 

5.324.000 Kč na opravu Starého davel-

ského mostu a  uzavření smlouvy o  po-
skytnutí dotace.
7. Schválení smlouvy s fi rmou Envipart-

ner, s. r. o., na podání žádosti o dotaci 

na  SFŽP – prevence vzniku odpadů – 

kompostéry
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Milí Davelští,
začátek nového kalendářního roku je 
pro davelskou školu velmi pozitivní. 
Svého fi nále a úspěšné kolaudace se do-
čkala nástavba školy. Nové, moderní 
prostory, které nabídnou zázemí pěti 
třídám naší školy a  také učitelskému 
sboru, jsou již připraveny sloužit svému 
účelu. Škola také získala novou jazyko-
vou učebnu, nové toalety pro žáky i uči-
tele, střešní rekreační zónu a několik od-
počinkových koutů pro žáky, kde bude 
určitě příjemné trávit přestávky.

Stavební úpravy umožnily lepší propo-
jení staré a  nové školní budovy. Školní 
dvůr byl rozšířen, vyčištěn a  osazen 
snadno udržovatelnou zámkovou dlaž-
bou. Na jaře máme v plánu s dětmi a ro-

diči zušlechtit přilehlé stráně směrem 
ke sportovní hale.

Děkuji jménem všech žáků i  učitelů 
davelské školy panu starostovi a  všem 
davelským zastupitelům za  podporu 
realizace nástavby a  dalších staveb-
ních úprav. Davelská škola získala krás-
né a  účelné prostory, které rozhodně 
přispějí ke  zlepšení kvality vzdělávání 
a  učiní dětem i  jejich učitelům pobyt 
ve škole zase o něco příjemnější.

A  co nového ve  školním dění? Letošní 
zima si s  námi trochu hraje – mrazivé 
dny střídají teplé, předjarní dny a  sníh 
se  udrží sotva pár hodin. Proto jsme 
opravdu rádi, že našim žákům parádně 
vyšel lyžařský kurz v  Krkonoších. Více 
se dovíte v samostatném článku. Na svůj 
pobyt do hor se chystá v únoru též parta 
žáčků 3.–5. tříd, i oni vyrazí do Krkonoš, 
do Pece pod Sněžkou.

27. ledna se v naší škole konal zápis do bu-
doucích prvních tříd – opět byl veselý, 
usměvavý, přímo duhový! Úspěšně jsme 
zakončili projekt čtenářských dílen, který 
probíhal prakticky ve všech ročnících naší 
školy. Kromě poutavých dílen čtení, které 
připravily pro malé i  větší čtenáře paní 
učitelky českého jazyka, naše škola také 
získala přes 560 knih do školní knihovny. 
Naši čtenáři tedy mají z čeho vybírat!

1. pololetí tohoto školního roku je 
za  námi, odpočinuli jsme si o  jarních 
prázdninách a už pomalu vyhlížíme jaro – 
těšíme se na častější pobyt venku – v da-
velském parku, v  naší venkovní učebně 
i našem krásném povltavském okolí.

Aktuální informace o  dění v  davelské 
škole můžete sledovat na www.zs -davle.
cz nebo na našem školním Facebooku.

Přeji všem čtenářům hodně pohody 
a dobré nálady do dalších zimních dnů.

Mgr. Jana Hrubá, ředitelka školy

Rok se zase s rokem sešel a do davel-
ské školy vtrhli jako svěží vítr noví 
předškoláci, aby si poprvé vyzkoušeli, 
jak se  jim od září bude sedět ve škol-
ních lavicích. Letošní zápis do prvních 
tříd byl ve znamení všech barev duhy 
a  děti, které k  němu přišly, vstoupily 
tak na  pomyslný duhový most sym-
bolizující jejich přechod z  mateřské 
školy do  té velké „opravdové“ školy 
základní, kam už se  všichni tolik těší. 

Budoucí prvňáčci zdolávali jeden úkol 
za druhým a barvu po barvě postupo-
vali vstříc svému cíli. Každý si ze  své 
první dobrodružné výpravy za  po-
znáním odnesl nejen krásnou foto-
grafii a  pamětní list, ale i  nějakou tu 

sladkost a  milé dárečky, které pro ně 
připravila školní družina. Většina dětí 
plnila zadané úkoly na  jednotlivých 
stanovištích s  vervou a  skutečným 
nadšením… A  nám nezbývá než si 
přát, aby jim ten elán do školní práce 
vydržel až do devítky.

Školní okénko

Slovo ředitelky

Duhový zápis
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Školní okénko

Letošní lyžařský a  snowboardový kurz 
žáků 2. stupně ZŠ Davle připadl na tře-
tí lednový týden. Již při odjezdu z  Da-
vle hustě chumelilo. Na  hřebenech 
Krkonoš, nad Špindlerovým Mlýnem, 
kde jsme byli ubytováni na chatě Vatra 
(1230 m n. m.), nás čekala skutečná zim-
ní pohádka. Bílé vrcholky hor, stromy 
obalené sněhem a zářivé horské slunce 
– tak jsme si to přesně tajně přáli! Přijeli 
jsme do opravdové zimy.
Zájemci z  řad žáků 5.–9. 
třídy se  sem přijeli naučit 
nebo zdokonalit v  lyžová-
ní a  jízdě na  snowboardu, 
ale zároveň si také užít 
neopakovatelnou přá-
telskou atmosféru této 
sportovně -zážitkové akce. 
Při aktivitách na svahu i při 
strukturovaném společ-
ně tráveném volném čase 
se  prokázalo, že  naše ško-
la funguje na  skutečných 
komunitních principech, 
kdy spolu všichni účastní-
ci velmi dobře komunikují 
bez ohledu na  věk. Žáci 9. 
třídy naši skupinu dokon-

ce označili podle jména jednoho z nich 
za jednu rodinu „Dobe family“.
Tuto sounáležitost jsme se  my peda-
gogové snažili posílit i  otevřením de-
mokratického prostoru pro všechny. 
Žáci se  tak mohli aktivně spolupodílet 
na  vytváření programu, vyjadřovat své 
názory, návrhy a  připomínky. S  velkým 
úspěchem se  např. setkala možnost, 
aby i žáci mohli bodovat pořádek na po-
kojích učitelů. Zásadní omezující hranici 

tvořila pouze zdravotní a bezpečnostní 
hlediska, která jsou naší prioritou.
Při společném závěrečném zhodno-
cení kurzu tak žáci mezi své největší 
zážitky zařadili i  výlet na  sněžnicích, 
stavění iglú a  bitvu o  ně, pomoc při 
budování snow -parku vedeného pro-
fesionálními jezdci, možnost vyzkou-
šet si tři druhy sjezdových tratí v okolí 
Špindlerova Mlýna, jízdu elegance, 
návštěvu horské sauny a přátelskou at-
mosféru celého pobytu.
Výuka na svahu i večerní všeobecná teo-
retická průprava mladých lyžařů a snow-
boardistů a  pravidla pohybu v  horách 
byly vedeny na odborné úrovni, protože 

všichni zúčastnění peda-
gogové mají i  instruktorská 
oprávnění k  veřejné výuce. 
Davelská škola má dobrou 
sportovní pověst, což se pro-
jevilo i na výborné sportovní 
kondici většiny žáků.
Náladu těmto sportovně 
nadaným a  houževnatým 
dětem nezkazilo ani vel-
mi mrazivé počasí, kdy 
denní teploty sestoupily 
až k –15 °C.
Můžeme si směle říct: „Lyžo-
vali jsme skoro na severním 
pólu“, ale stálo to za to!
Iva Hlůžeová, vedoucí lyžař-

ského výcviku

Vážení rodiče, milí čtenáři, rádi bychom 
vás informovali o  uplynulém dění v  da-
velské základní škole. Zde v  Soutoku 
i na webových stránkách školy jsme před 
časem informovali o pravidelných konzul-
tačních hodinách školské rady, na kterých 
máte možnost vyjádřit se k provozu ško-
ly či získat další informace. V posledních 
dvou měsících proběhly dvoje tyto kon-
zultační hodiny (konkrétně 10.  12.  2015 
a 12. 1. 2016), avšak tyto zůstaly zcela bez 
zájmu veřejnosti. Stručně řečeno, nikdo 
se nedostavil. Apelujeme tedy na rodiče, 
pokud máte jakékoli dotazy, připomínky 
či návrhy na zlepšení, neváhejte této mož-
nosti osobního kontaktu se členy školské 
rady využít, jsme tu pro vás! Samozřejmě 

můžete využít i  možnost e-mailového 
kontaktu skolskaradadavle@seznam.cz. 
Další konzultační hodiny jsou naplánová-
ny na 15. 3. 2016 opět od 16.00 do 17.00 
hodin v budově školy.
Školská rada nicméně registruje podněty 
pro svoji činnost, kterými se bude v blízké 
době zabývat. Například by rada chtěla 
podpořit a pokračovat v úsilí školy i obce 
pro zlepšení bezpečnosti našich dětí při 
příchodu do školy, kdy někteří řidiči projíž-
dějící Davlí nerespektují ani rychlost a do-
konce ani světelnou signalizaci na sema-
forech na přechodu pro chodce u školy!
A  nyní ty veselejší záležitosti. Budoucí 
prvňáčky jsme přivítali u zápisu ve stře-
du 27. ledna, na jehož organizaci se kro-

mě učitelského sboru podíleli i členové 
školské rady. Doufáme, že  děti si tento 
pro ně výjimečný den užily, a  těšíme 
se na ně v příštím školním roce.
Jak asi víte, v sobotu 19. 3. 2016 od 20.00 
hodin proběhne v  sále Hotelu Pivovar 
tradiční, v  pořadí již 4. ples davelské 
školy. Pro účastníky, rodiče, absolventy 
i všechny příznivce naší školy je kromě 
dobré nálady a  kapely Kikband připra-
vena i bohatá tombola, jejíž výtěžek po-
putuje na vybavení altánu v městském 
parku v Davli, který by měl v budoucnu 
sloužit našim dětem nejen k trávení je-
jich volného času, ale například také 
pro školní družinu nebo výuku pod ši-
rým nebem. Jak zakoupením vstupenek 
na ples, tak zakoupením lístků do tom-
boly tento projekt podpoříte. Děkujeme 
a těšíme se na vaši účast!

Za školskou radu 
Iveta Hessingová a Ing. Karel Vopička

Lyžák na „severním pólu“

Školská rada
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Kurz plavání pro předškolní děti začal 
v  tomto školním roce v  polovině listo-
padu. Účastní se ho 50 dětí, je tedy plně 
obsazen. Každé pondělí odjíždí děti 
do akvaparku v Příbrami na své oblíbe-
né plavání.
Lektorky plavání děti zařazují do  sku-
pin podle odvahy, schopností a  jak 
se ve vodě pohybují. Při výcviku využí-
vají mělký a  hluboký bazén (hlavně ti 
pokročilí), míčky, plavací desky, kolečka 
a housenky a skluzavku i vířivky. Plavání 
trvá do poloviny února a pak navazuje 
kurz lyžování.

Jakmile nastane prosinec, těšíme 
se  na  nejkrásnější svátky v  roce. Mezi 
dětmi je cítit radost i  trochu nervozita. 

Navštíví nás Mikuláš a  čeká nás slav-
nostní Mikulášské dopoledne. U Brouč-
ků pekly děti perníky a připravily vánoč-
ní čaje pro všechny kamarády ze školky. 
Kdo chce dostat od Mikuláše sladkosti, 
připravuje si básničku nebo písničku.
Mikuláš letos opět přišel i se svými po-
mocníky – Andělem a Čertem, ale toho 
nechal pro jistotu na zahradě.
V Mikulášské knize bylo napsáno, že děti 
byly celý rok hodné, jen někdy se to ne-
povedlo a trochu zazlobily. A tak každý 
dostal za  poslouchání sáček bonbonů 
a za zlobení slané tyčinky od Čerta.
Děti zazpívaly a  přednesly Mikulášovi 
spoustu krásných písniček a  básniček. 
Dokonce zatancovaly Čertí taneček 
a Čert vše sledoval oknem.

Pak dostal Mikuláš od dětí zimní obráz-
ky a on jim na oplátku rozdal pozvánky 
na  Mikulášskou besídku, která se  koná 
vždy v sále Hotelu Pivovar v Davli.
Po  odchodu naší návštěvy si děti 
z  Broučků připravily na  školní zahradě 
„krámek” na  prodávání perníčků a  vá-
nočního čaje. Broučkové prodávali 
a ostatní děti nakupovaly – hra děti moc 
bavila. Brzy všechno snědly.
Předvánoční čas jsme si ještě zpříjemni-
li pohádkou Tři přání, které nám přijelo 
zahrát divadélko pro děti.
Na  vánoční besídky, které se  konaly 
18.  prosince odpoledne, jsme pozvali 
rodiče a  rodinné příslušníky. Ve  třídách 
bylo vše připraveno na vánoční vystou-

pení: opony, kulisy, děti v kostýmech, vá-
noční nálada. U Broučků se připravovalo 
peklo a Čertovská besídka, Motýlci před-
vedli Trpaslíčky a Paní Zimu, Čerti se že-
nili u Včeliček. Berušky zahrály pohádku 
Boudo budko a  Zimní besídka se  ode-
hrála u Sluníček. Po vystoupení bylo pro 
děti připravené malé pohoštění: cukroví 
od maminek a ze školní kuchyně.
V  centrální šatně – na  malém vánoč-
ním trhu – byly na  prodej výrobky dětí 
ze  všech tříd. Těm, kteří si vánoční de-
korace zakoupili, děkujeme. Za  utržené 
peníze nakoupíme nářadí a  materiá-
ly na  polytechnickou výchovu, které 
se celý letošní rok věnujeme a která také 
souvisí s Malou technickou univerzitou.
Jsme rádi, že  děti baví hrát si na  stavi-
tele, architekty, elektrikáře a  stavitele 
mostů. Ještě nás čeká stavění věží, pro-
jektování, hra na energetiky a zpracova-
tele odpadu.
Teď si zatím chceme užívat zimních ra-
dovánek: lyžování, bobování a  stavění 
sněhuláků.

Kolektiv učitelek mateřské školy

Mikuláš a Vánoce

Okénko do školky
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Dne 20.  2.  2016 se  zástupci oddílu Judo 
Davle -Štěchovice zúčastnili v Ostravě ČP 
v judu v kategorii mladších a star-
ších žáků. Naším loňským 
a  předloňským medailis-
tům a  dalším závodníkům 
se  tento závod nevyvedl 
a historicky v nejvyšší čes-
ké, ale i zahraniční konku-
renci z  Polska, Německa, 
Ruska a Ukrajiny ze základní 
skupiny do  dalších bojů naši 
závodníci nepostoupili. Pouze náš 
nový závodník Jakub Pospíšil získal bod 
za  jeden vyhraný zápas. Jediný, kdo da-
velské judo svědomitě a  zodpovědně 
reprezentoval, byl žák vaší davelské školy 
a  náš závodník Jára PADEVĚT. V  kategorii 

starších žáků obsadil po těžkých zápasech 
neuvěřitelné 3. místo a  získal tak nejen 

potřebné body do  Ranking listu 
ČSJu, ale i historicky pro oddíl 

první medaili ze závodu z ČP 
v  kategorii starších žáků. 
Díky této bronzové medaili 
se náš oddíl z 90 bodova-
ných oddílů z celé ČR umís-

til na 56. místě.
Rád bych za  toto umístě-

ní a za vzornou a příkladnou 
reprezentaci jak oddílu judo, tak 

ZŠ, ale i  našeho městyse Davle Járovi 
poděkoval.
Věřím, že i naši ostatní noví mladší, ale 
i  starší závodníci si z  úspěchu Járy PA-
DEVĚTA vezmou příklad, který zúročí 

při dalším závodu ČP v Jablonci n. Nisou 
12. března letošního roku.

Ing. Miloslav Málek, 
předseda oddílu Judo Davle-Štěchovice

Výroční Valná hromada TJ Slavoje Da-
vle z. s. se bude konat 12. 3. od 18. hod. 
v  Bistru Sport. Zváni jsou členové, zá-
stupci OZ, davelských spolků a příznivci.
12. ledna začala zimní příprava. Kromě 
tréninků sehrálo mužstvo několik pří-

pravných zápasů s Velkou Lečicí, Cho-
cerady a Jílovištěm B. Před námi je ještě 
zápas s Dolními Břežany a Měchenice-
mi. Mistrovské zápasy jarní části soutě-
že začnou 26. března.

Český pohár v judu v Ostravě

Informace TJ Slavoje Davle

Sport

Jára Padevět s trenérem Mílou Málkem, 
autor fotografi e: Jiří Navrátil

Rozpis zápasů

Kolo Den Datum Hodina Domácí Hosté Hřiště

14. SO 26. 3. 15:00 SK Meteor Libeř - TJ Slavoj Davle Libeř

15. SO 2. 4. 16:30 TJ Slavoj Davle - Čechoslovan Dolní Jirčany Davle

16. SO 9. 4. 16:30 TJ Viktoria Vestec B - TJ Slavoj Davle Vestec

17. SO 16. 4. 17:00 TJ Sokol Slapy - TJ Slavoj Davle Slapy

18. SO 23. 4. 17:00 TJ Slavoj Davle - SK Slavia Jesenice B Davle

19. NE 1. 5. 17:00 TJ Sokol Zvole B - TJ Slavoj Davle Zvole

20. SO 7. 5. 17:00 TJ Slavoj Davle - TJ Sokol Čisovice Davle

21. SO 14. 5. 17:00 AFK Radlík - TJ Slavoj Davle Radlík

22. SO 21. 5. 17:00 TJ Slavoj Davle - SK Hvozdnice B Davle

23. SO 28. 5. 17:00 TJ Krňany o.s. - TJ Slavoj Davle Krňany

24. SO 4. 6. 17:00 TJ Slavoj Davle - SK Vrané n/Vltavou Davle

25. NE 12. 6. 17:00 FC Jílové B - TJ Slavoj Davle Jílové

26. SO 18. 6. 17:00 TJ Slavoj Davle - TJ Okrouhlo Davle
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Hasiči Davle jsou aktivními účastní-
ky spolkové života v  obci a  zároveň 
členové jsou též v  zásahové jednotce 
městyse Davle, která pravidelně vy-
jíždí k  zásahům v  hasebním obvodu 
– Davle a  okolní obce. V  roce 2015 
jsme byli povoláni celkem k  patnácti 
zásahům a  třinácti jsme se  zúčastnili. 
Vzhledem k loňskému suchu lze celko-
vý počet výjezdů považovat za úspěch. 
Poměrně často hořelo na  jaře 2015 
v obci Petrov, kde to vypadalo, že řádí 
nějaký žhář. Jednalo se o čtyři výjezdy 
a  každý z  nich nesl známky úmyslné-
ho zapálení. Největším zásahem byl 
požár posekaného pole v  Davli V  Hli-
níku dne 12. července. K požáru jsme 
vyjeli v počtu tří mužů. Požářiště bylo 
rozsáhlé a  nebezpečné kvůli silnému 
větru a  suchu. Zásahu se  mimo SDH 
Davle a  Sloupu účastnili kvůli vyhlá-
šenému nebezpečí sucha i  profesio-
nální jednotky HZS Řevnice a  Prahy 
a dále JPO Štěchovice, Hradištko, Sla-
py a  Masečín. Po  třech hodinách byl 
požár zlikvidován. Nedílnou součástí 
zásahové jednotky je také proškolová-
ní. 30. května se členové jednotky zú-
častnili pravidelného výcviku nositelů 
dýchací techniky. Letošním místem 
dění se  stala nemocnice v  Jílovém, 
kde jsme v  silně zakouřeném pro-
středí cvičili první pomoc a  transport 
zraněného kolegy do  bezpečí. Další 
školení pak proběhlo 3. října a jednalo 
se o praktickou odbornou přípravu ve-
litelů a strojníků ve Štěchovicích. Prv-
ním krokem bylo absolvování pořado-
vé přípravy. Další stanoviště byl výběr 
vodního čerpadla při určitém 
typu práce u  zásahu. Třetím 
stanovištěm byl břeh Vltavy, 
kde probíhal nácvik a  ovládá-
ní vodního plavidla, použití 
ochranných prostředků s  ná-
mětem záchrany tonoucího 
z  volné vodní hladiny s  ná-
slednou resuscitací. Na  závěr 
jsme porovnali vybrané druhy 
zásahových proudnic z hledis-
ka jejich aplikace – lesní požár, 
požár bytu, automobilu či ha-
šení z výškové techniky.

Co se  týče spolkové činnosti, tak 
hasičský rok začínal návštěvami 
okolních sborů. Naši zástupci se zú-
častnili výročních valných hromad 
okolních hasičských sborů a spolků. 
V zimě, pokud mrzne, připravujeme 
kluziště na  hřišti TJ Slavoj Davle 
a  pořádáme hasičský ples. V  únoru 
jsme ještě pomohli s přípravou dět-
ské karnevalu. Naší nejoblíbenější 
akcí je pálení čarodějnic. Chceme 
tím poděkovat našim sponzorům 
– Ohňostroje Krupička, Řeznictví 
a  uzenářství Dolejší a  městysi Da-
vle. Opět se  nám podařilo vybudo-
vat hranici a  na  její vrchol umístit 
čarodějnici, která si letos hověla 
na  střeše svého příbytku se  šťast-
ným čuníkem. Díky obětavým ča-
rodějnicím byl součástí pálení vat-
ry i  doprovodný program pro děti. 
Na  jaře jsme se  zúčastnili i  dvou 
soutěží okrskové soutěže a  Fire ni-
ght cupu ve Sloupu, ale v roce 2015 
se  nám moc nedařilo. 19. května 
jsme představili náš sbor na  pre-
zentaci Vesnice roku. 23. května 
jsme byli pozváni na  oslavy 95  let 
založení sboru dobrovolných hasi-
čů Bratřínov. Pořadatelé připravili 
netradiční soutěž, kde jsme obsadi-
li krásné druhé místo.
31. května jsme pomohli s  přípravou 
dětského dne. Dětský den v  Davli 
se  těší čím dál větší oblibě. Připravili 
jsme stříkací stanoviště a  pomáhali 
u střelby na naše nové biatlonové ter-
če. 20. 6. 2015 jsme se zúčastnili výročí 
115 let SDH Velká Lečice, kde jsme šli 

průvodem a zúčastnili se uspořádané 
soutěže.
8. srpna jsme navštívili oslavy 80 let 
trvání SDH Sloup a přes tropické tep-
loty jsme šli průvodem a snad i dobře 
reprezentovali sbor při nočním veselí. 
Poslední pátek v  srpnu jsme pořádali 
4. ročník brutální veselice – koncert 
skupiny Brutus. Krásné počasí a  pří-
jemní účastníci koncertu udělali z této 
akce nezapomenutelný zážitek. Po-
děkování patří vedení Slavoje Davle, 
městysi Davle a  všem ostatním, kteří 
přiložili ruku k  dílu a  pomohli nám 
tento koncert zorganizovat, a  též da-
velským občanům Vinic za  tolerování 
hlučnější reprodukce.
Koncem září jsme pomohli s  pří-
pravou Svatováclavského setkávání 
a tvoření v parku v Davli a v říjnu jsme 
tradičně ve  spolupráci s  Kulturní ko-
misí městyse Davle uspořádali Draki-
ádu v naší aleji. Opět jsme si vymodlili 
počasí, takže i přes nevlídno a nevětr-
no se  vše po  poledni zlomilo a  děti 
mohly nechat proletět své draky, 
opéct buřty díky Řeznictví a  uzenář-
ství Dolejší a vyválet se v okolní orani-
ci. V listopadu prošel Davlí lampiono-
vý průvod, který byl letos zakončen 
v parku, kde jsme se ujmuli hostitelské 
role. Bohužel velká zima brzy zahnala 
ke  krbu i  odolné návštěvníky. Na  za-
čátku adventu proběhly v Davli první 
adventní trhy, které byly pořádány 
skoro všemi davelskými spolky. Snad 
se  poučíme z  loňských chyb a  trhy 
proběhnou i letos. Závěrem roku naši 
členové uspořádali (19.–30. prosin-

ce) výstavu betlémů „Vánoční 
čas“. Kromě kulturních akcí 
jsme na  jaře a  na  podzim 
uspořádali brigády na  úklid 
a  péči o  svěřenou techniku. 
Celkem v  roce 2015 členové 
SDH Davle odpracovali pro 
sbor a  obec 726 hodin. Závě-
rem bychom chtěli poděkovat 
městysi Davle za podporu a fi-
nancování zásahové jednotky 
i našeho spolku.

Mgr. Jaromír Němec, starosta 
SDH Davle a Jiří Macků, velitel

Aktuálně z místních spolků

Činnost davelských hasičů v roce 2015
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Aktuálně z místních spolků

Vstupujeme do nového roku 2016 a je mys-
lím na místě ohlédnout se za úspěchy roku 
minulého. V  roce 2015 excelovali přede-
vším naši mladí hasiči a sportovní družstvo 
mužů. Za těmito výraznými úspěchy, které 
pomohly ke skvělé reprezentaci Davle a nás 
sloupeckých hasičů, jsou schovány hodiny 
schůzek, tréninků, práce na  akcích sboru, 
ale i chvíle plné přátelství, radosti i smutku. 
Mladí hasiči vstoupili do roku 2015 skvělým 
umístěním na  únorovém halovém mist-
rovství v Havířově, kde vybojovali 2. místo 
ze 40 družstev a stali se tak vicemistry Čech, 
Moravy, Slezska a  Slovenska. Pokračovali 
postupem přes okresní a krajské kolo hry 
Plamen na  mistrovství České republiky 
v Praze, kde se umístili na 8. místě z 15 týmů. 
Zde se  jim také podařilo vybojovat his-
toricky první medaili na  MČR. V  Závodu 
požární všestrannosti skončili na  skvělém 
3. místě. Skončili na 2. místě v Podlipanské 
lize a  Chlumeckém poháru, kde porazili 
mnoho tradičních soupeřů. Podařilo se jim 
také několikrát pokořit dosavadní rekordy 
sboru v různých disciplínách – 72,28 s šta-
feta CTIF kategorie starších a 40,88 s štafeta 
4 x 60 m kategorie starších. Pokořeny byly 
i  osobní rekordy ve  štafetách jednotlivců. 
Skvělá umístění zapsala v roce 2015 i naše 
přípravka. Věřím, že se ani v roce 2016 ne-
nechají mladí hasiči zahanbit a budou po-
kračovat ve  skvělých výsledcích. Však už 
se také poctivě připravují. Družstvo mužů 
se v roce 2015 účastnilo 23 soutěží a poda-
řilo se jim obhájit první místo ve Fire Night 
Cupu a v nově navštěvované Benešovské 
lize získali kromě ocenění „Největší pře-
kvapení ligy“ také 1. místo v celém seriálu 
závodů. Rok 2015 nebyl příliš úspěšný pro 

družstvo našich žen. Ty se účastnily celkem 
17 závodů, z  nichž se  jim nejlépe dařilo 
na  noční soutěži Táborské ligy v  Krátoši-
cích, kde vybojovaly 1. místo. Všem našim 
hasičským sportovcům přeji úspěšný rok 
2016. Ten jsme zahájili v sobotu 16. ledna, 
kdy jsme se  sešli v  příjemném prostředí 
sportovního centra Spirit v Davli na naší vý-
roční valné hromadě za rok 2015. Po přiví-
tání hostů, představitelů městyse, okolních 
sborů a  našich členů začala ofi ciální část 
schůze. Ještě před zahájením si vzal slovo 
starosta městyse Davle Mgr. Jiří Prokůpek, 
který předal našim mladým hasičům jako 
poděkování za  jejich reprezentaci obrov-
ský ovocný dort se jmény všech dětí. Poté 
promluvil starosta sboru David Liška, kte-
rý seznámil přítomné s prací sboru v roce 
2015. Následovalo zhodnocení práce 
dětského kolektivu z  pohledu vedoucího 
mládeže Michala Zrna. Naši mladí hasiči 
převzali z  rukou místostarosty městyse 
Jaromíra Němce plaketky s poděkováním 
za úspěšnou reprezentaci městyse na mis-

trovství ČR. Poděkování 
obdrželi i Pavlína Nejedlá 
a Michal Zrno za příklad-
nou práci s  dětmi. Slav-
nostně jsme se rozloučili 
s několika dětmi, které již 
pro svůj vysoký věk musí 
přestoupit do  dorostu. 
Po  videoukázkách měl 
svůj vstup velitel sbo-
ru Alexander Sedláček, 
který přítomným barvitě 

vylíčil pestrou činnost naší zásahové jed-
notky. Následovaly zprávy hospodáře, re-
vizní a kontrolní rady a další. Před koncem 
ofi ciální části jsme vyslechli zdravice okol-
ních sborů a převzali od davelských hasičů 
věcný dar (2 ks savic bez spojek, 2 hadice B 
s kovanými spojkami a pumpy do džbero-
vek) v hodnotě 10 000 Kč pro mladé hasiče. 
Velké díky! Po výtečné večeři následovala 
zábava za doprovodu kapely Úžas. Dovo-
lím si zde poděkovat všem, kteří přišli a po-
díleli se na naší schůzi, a sportovnímu cen-
tru Spirit a celému jeho personálu za milé 
přijetí a  výborné pochutnání. Do  nového 
roku 2016 vstupujeme opět s velkými plá-
ny na  poli sportovním a  pořadatelském. 
Pro veřejnost uspořádáme 30. 4. tradiční 
pálení čarodějnic. 14. 5. se bude konat již 
IX. ročník Nočního útočení v  JZD v  rámci 
soutěže Fire Night Cup, 23. 7. budeme po-
řádat 3. ročník oslav piva, fotbalu a m uziky 
na sloupeckém hřišti, druhou neděli v září 
opět přivítáme soutěžní družstva mladých 
hasičů na XII. ročníku memoriálu Jaroslava 
Zajíčka. Rok 2016 zakončíme tradičním roz-
svícením vánočního stromu v neděli 27. 11.
Dovolte mi popřát všem občanům 
Davle hodně zdraví, štěstí a  lásky. Dě-
kujeme za  přízeň našim fanouškům 
a  těšíme se, že  se  potkáme na  některé 
z našich akcí. Bližší informace o činnos-
ti sboru a  chystaných akcích najdete 
na www.sdhsloup.cz.

Za SDH Sloup Sváťa Chrastilová, kroni-
kářka sboru

Největší úspěchy sloupeckých hasičů v roce 
2015 a začátek roku 2016
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Vážení a milí příznivci Hvozdíku,
přejeme Vám všem hezký rok 2016, 
hodně sil a dobrých nápadů!
My jsme jich pár měli už loni, a tak jsme 
vytvořili nové webové stránky (jméno 
www.hvozdik.cz zůstává stejné).
19. až 21. dubna chystáme Dny otevřené 
jurty. Přijďte se podívat do jurty na Šerpi-
nách. Ale návštěvy vítáme celoročně, jen 
prosíme o předchozí telefonické upozor-
nění (Hanka Gazdová: 603 957 866).
Rádi uvítáme i  seniory na  pravidelných 
úterních setkáních se školkáčky a od dub-
na rodiče s malými dětmi, kteří buď uva-
žují o  lesní školce, nebo třeba jen chtějí 
společně strávit páteční dopoledne v lese; 
s  Hvozdíčkem. A  máte -li doma mrňata 
školkou povinná a  nevíte, kam s  nimi, 
ve Hvozdíku je ještě pár volných míst!
Podrobnější informace najdete 
na www.hvozdik.cz. Ale to už tu bylo :)

Za Hvozdík Petra Potůčková

Aktuálně z místních spolků

komerční příspěvek

Dne 9. 1. jsme se  s  Trepkou vydali 

na  naši první výpravu. Vyrazili jsme 
z Třebenic přes Homoli až do Štěchovic, 
kde jsme vše zakončili exkurzí ve  ště-
chovické elektrárně. Sešla se nás pěkná 
parta, nálada byla výborná a  o  zábavu 
nebyla nouze.

I vás bychom rádi pozvali k pravidelným 
výletům, které se uskuteční vždy druhý 
víkend v měsíci. Vydáme se do přírody, 
zúčastníme se zajímavé akce či podnik-
neme naučnou návštěvu nebo exkurzi. 
Vítáni jsou všichni, děti i dospělí.
Informace o  akci uveřejníme vždy 
na  Facebooku nebo našich webových 
stránkách www.trepka.eu. Všechny naše 
aktivity by měly být fi nančně nenáročné 
a  dostupné každému (úhrada MHD + 
malé kapesné). Kdo se může zúčastnit? 

Věk účastníků bude upřesněn vždy před 
konkrétní akcí, pokud se  zúčastní rodi-
če, rozhodují si o věku sami.

CO NÁS TEDY ČEKÁ?

BŘEZEN: 12. 3. – návštěva programu 
ekologického centra 
ČERVEN: 11. 6. – chlapácká příprava 
na  „Koupání v  řece“ – bude se  tvořit 
a pracovat 
ČERVENEC: 9. 7. – „Koupání v řece“ s pik-
nikem a mini IQ parkem – vše ku příleži-
tosti Evropského dne koupání v řekách
SRPEN: příměstský tábor v Davli 
ZÁŘÍ: 10. 9. – příprava přírodních dílni-
ček – následně pak 24. 9. Svatováclav-
ské setkávání a tvoření v parku 
PROSINEC: 10. 12. – Cukrování mezi Da-
vlí a Měchenicemi
I vy můžete navrhnout zajímavý cíl ně-
které naší výpravy – navrhujte, vymýš-
lejte, tvořte! Měsíce, které jsme nezmíni-
li, jsou volné – v plánu je mimo jiné i Zoo 
Praha a Neviditelná výstava v Praze.
S  Tradicí, Radostí, Ekologií, Přírodou, 
Kamarády a  Aktivitami po  celý rok 

2016 Lída, Simona, Michal a Veronika

TREPKA 2016

Ještě novoročně z Hvozdíku
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Co se děje kolem nás

Na trati Praha – Vrané nad Vltavou – Čer-
čany pokračují práce na revitalizaci želez-
niční trati. Společnost STRABAG Rail, a. s., 
zahájila letošní práce v železniční stanici 
Davle, kde bude provedena rekonstrukce 
železničního svršku a spodku, bude vybu-
dováno nové ostrovní nástupiště a bude 
zrekonstruován propustek pod tratí.
Práce v železniční stanici Davle jsou na-
plánovány následovně:
1. etapa (15. 2. – 25. 3. 2016) 
Práce budou probíhat na  rekonstrukci 
železničního svršku a spodku 3. stanič-
ní koleje (pro cestující 1. kolej). Budou 
zahájeny práce spojené s  rekonstrukcí 
propustku. Přístup na  nástupiště k  vla-
kům zůstane v  provizorním stavu za-
chován. V dopravní budově budou pro-
bíhat stavební úpravy.
V této etapě budou vlaky jezdit dle plat-
ného jízdního řádu.
2. etapa (26. 3. – 29. 4. 2016)
Dne 26. 3. 2016 začíná výluka úseku Tý-
nec n. S  – odb. Skochovice. V  této eta-
pě budou sneseny staniční koleje 1 a 2 
a  bude rozebráno sypané nástupiště. 
Práce budou probíhat na  rekonstrukci 
železničního svršku, spodku a nově zři-
zovaném ostrovním nástupišti, kabe-
lových trasách, sdělovacím a  zabezpe-
čovacím zařízením a dále budou práce 
pokračovat na opravě propustku.
V  průběhu této etapy budou vlaky 
nahrazeny náhradní autobusovou do-
pravou.

Po skončení tohoto stavebního postupu 
již bude v provozu nové ostrovní nástu-
piště a bezbariérová přístupová cesta.
Zároveň začnou práce na aktivaci nového 
zabezpečovacího zařízení v  úseku odb. 
Skochovice–Čerčany. Tyto práce již ale 
nebudou mít vliv na vlakovou dopravu.

Po  celou dobu výstavby bude mírně 
zhoršen komfort cestujících při pohy-
bu ve stanici. Žádáme v této souvislosti 
všechny cestující, aby věnovali zvýše-
nou pozornost informačním panelům 
a pokynům zaměstnanců ČD a stavby.
Zároveň dojde ke zvýšenému pohybu ná-
kladních aut v katastru obce a možnému 
krátkodobému znečištění komunikací.
Za tyto nepříjemnosti, které jsou nevy-
hnutelným průvodním jevem stavební 
činnosti, se  všem dotčeným předem 
omlouváme.

Na trase Posázavského pacifi ku 
byly zahájeny stavební práce

Jak jste se mohli dočíst, tak davelské ná-
draží projde celkovou rekonstrukcí. Velká 
změna bude zejména v tom, že díky bez-
bariérovému nástupišti již nebude jed-
noduché překonat kolejiště na  zkratku 
na Sázavu za nádražím. Vzhledem k této 
skutečnosti Městys Davle provedl očistu 
pěšiny za tratí u „remagenského tunelu“, 

která může sloužit jako alternativní tra-
sa na  Sázavu. Samozřejmě nejkratší tra-
sou nyní bude cesta přes most Vltavanů. 
Otázkou však zůstává zamýšlený investič-
ní záměr Středočeského kraje na  celko-
vou rekonstrukci nového mostu, potom 
očištěná pěšina může být pro sázavské 
občany v dohledné době důležitá.

Pěšina za tratí
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Co se děje kolem nás

V průběhu února proběhl úklid ostudné 
černé skládky obyvatel osady Třešňov-
ka. Z údolí potůčku byl odstraněn veške-

rý odpad a  začištěny skládky bioodpa-
du. Snad se  místní obyvatelé „chytnou 
za nos“ a přestanou si dělat nepořádek 
za svými ploty a přestanou znečišťovat 
svou nekázní náš les. Pokusíme se  též 
zlepšit zázemí kolem kontejnerů, aby 
motivace vyhodit z auta vše vedle cesty 
byla co nejmenší.

Masopust vždy představoval období 
hodování a veselí mezi dvěma postními 
dobami. Během něj probíhaly taneční 
zábavy, zabijačky a  také svatby. Vrcho-
lí posledním čtvrtkem tohoto období, 
zvaným Tučný čtvrtek, spojeným se zabi-
jačkou a hostinou. Poslední tři dny (tedy 
masopustní neděle, pondělí a úterý, jsou 
zvány ostatky, fašank či přímo masopust) 
se  konají různé rituální úkony, průvod 
masek, scénické výstupy a obvykle kon-
čívají taneční zábavou.
I  v  Davli jsme se  před několika lety roz-
hodli znovu oživit tuto tradici. U  zrodu 
jejího obnovení stálo několik málo rodin 
s dětmi. Zpočátku vše probíhalo v komor-
nějším stylu, ale postupem času se nám 
podařilo přizvat a získat spoustu dalších 
příznivců. A tak jste letos v únoru mohli 
být svědky opravdové obřadní obchůzky 
s tanci a taškařicemi. Průvod se mohl po-
chlubit spoustou tradičních masek, které 
se  spolu s  kapelou staraly o  veselí nás 
všech. Cestou jsme si na každé zastávce 
užili výborné domácí občerstvení a všich-
ni hostitelé nás přijali s otevřenou náručí 
a chutí společně se poveselit. Děkujeme 
všem za hezké chvíle a těšíme se na ma-
sopustní rej v roce 2017.

Spolek TREPKA a přátelé

Skládka na Třešňovce

Masopust
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Co se děje kolem nás

Zrušení pobočky České spořitelny byl 
pro nás šok. Celý rok 2015 s námi Česká 
spořitelna komunikovala o  investicích 
do pobočky v Davli a se stavebním úse-
kem České spořitelny jsme celý rok ře-
šili stavební úpravy uvnitř pobočky. Byli 
jsme velmi překvapeni, když v  prosinci 
2015 dorazila vedoucí úseku nemovitos-
tí České spořitelny, že se bude pobočka 
rušit. Na dotaz, jaký k tomu mají důvod, 
nám bylo sděleno, že davelská pobočka 
je v červených číslech a že se neruší jen 
davelská pobočka, ale i spousta dalších. 
Myslím, že  nám uškodilo, že  davelskou 
pobočku před několika lety přeřadili 
do pražské sekce, kde samozřejmě v při-
dělování úvěrů a hypoték nemůže naše 
pobočka konkurovat. Zrušení pobočky 

bylo jednoznačným rozhodnutím mana-
žerů. Je to velká škoda, neboť pobočka 
České spořitelny byla v Davli přes 50 let. 

Pokusíme se získat místo České spořitel-
ny jinou banku, ale v této době bezhoto-
vostních příjmů to bude asi nesplnitelné.

Balkán je protkán mnoha pěšinami 
a schody, které usnadňují cestu do 
centra. V únoru jsme opravili Hetiš-
ku, která svým sklonem umožňuje 
starým lidem a maminkám s kočár-
ky pozvolnější cestu. Hetiška byla 
uklizena, došlo k odstranění nane-
seného bahna na štěpovou dlažbu 
a opraveny kamenné zídky. Cesta 
stojí za návštěvu. Skládané zídky na 
sucho už v Davli málokde uvidíte 
a  dokazují zručnost našich předků. 
V  blízké době nás čeká oprava za-
hrady a zdi nad zdravotním středis-
kem, která je v havarijním stavu.

29. ledna 2016 byl ukončen provoz pobočky České spořitelny v Davli (Davle, Na náměstí 63).

Veškeré účty a sjednané produkty (čísla účtů se nemění) byly automaticky převedeny do pobočky Zbraslav 
(Zbraslav, Zbraslavské náměstí 459), na kterou je možné se obracet v jakýchkoli záležitostech v otevírací době:

pondělí 9.00–12.30, 13.30–18.00

úterý 9.00–14.00

středa 8.00–14.00

čtvrtek 9.00–12.30, 13.30–18.00

pátek 9.00–14.00

Kompletní obsluhu vašich účtů zajistí i kterákoli jiná pobočka České spořitelny, 
bez ohledu na to, kde je uložená dokumentace k vašim účtům.

Zrušení pobočky České spořitelny

Vyčištěná Hetiška
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Z obceZajímavosti

(Příspěvek byl redakčně zkrácen.)

Rok 2015 byl teplotně nadnormální – 
z hlediska průměrné teploty byl nejteplej-
ším za dobu měření (od roku 1961) a prů-
měrná teplota v ČR byla 9,4 ºC, tj. o dva 
stupně více než dlouhodobý průměr. 
V Davli to bylo průměrných 9,68 ºC (+0,44 
oproti roku 2014). Úhrn srážek za rok 2015 
byl v  ČR silně podprůměrný (531  mm), 
v Davli zjištěný celkový roční úhrn srážek 
449,01 mm byl o 158 mm nižší než v roce 
2014, přestože pršelo o 20 dní více. Srážky 
se celkově vyskytly 150krát, také sníh pa-
dal více – 26 proti 10 dnům, ale souvislá 
sněhová pokrývka se  opět příliš dlouho 
neudržela. Zato mrazových teplot bylo 
o týden méně (17 ku 24) a mráz byl zazna-
menán 54x (přibližně stejné jako 2014 = 
58). Ledové dny, kdy maximální teplota 
nevystoupila nad bod mrazu, byly pouze 
tři na počátku února.
Nejnižší teplota byla –10 ºC (7. února), po-
slední denní mrazová teplota byla 26. úno-
ra, poslední mráz pak 7. dubna, i když v po-
lovině března byla již 13stupňová tepla. 
První podzimní mrazy nastaly na počátku 
2. dekády října, první denní průměrná 
mrazová teplota až 22. listopadu.
První letní teploty (>+25 ºC) se vyskytly 
již na začátku května, v červnu jich bylo 
9, v  červenci 19. V  červenci byly zazna-
menány teploty +35 ºC i  tropické noci 
s teplotou nad 20 ºC, nejvyšší teploty pak 
v první dekádě srpna s maximem +37 ºC.
Teplý byl celý rok, čtyři vlny extrémních 
veder, některé trvající řadu dní po sobě 
a sucho zasáhlo celou republiku, vyschly 

některé toky a  vyprazdňovaly se  i  vod-
ní nádrže. Během hydrologického roku 
(do  konce října) spadlo v  ČR pouze 
500  mm srážek, což je nejméně za  po-
sledních 55 let. V Čechách navíc málo pr-
šelo i v předchozím roce, takže srážkový 
defi cit dosáhl 220 mm. Nově se stupně 
pohotovosti budou vztahovat i k suchu.
Začátek zimy přinesl rekordně vysoké 
teploty, v listopadu byla průměrná mě-
síční teplota v ČR 5,7 stupně o 3 ºC vyšší 
než dlouhodobý průměr (nejteplejší byl 
listopad 1963 s  průměrnou teplotou 
6,4 ºC), u nás činil průměr 5,93 ºC.
Dvacetkrát se  vyskytly bouřky, poměr-
ně málo vzhledem k vedrům, která pa-
novala. Zato první bouřka přišla brzy 
po  Hromnicích, 8. února ráno se  sně-

hem a  silným větrem. Kroupy byly za-
znamenány čtyřikrát.
Zajímavostí bylo počasí o vánočních svát-
cích. Na  některých meteostanicích bylo 
naměřeno téměř 17 ºC nad nulou, v Davli 
to bylo 13 ºC. Již týden před Vánocemi 
byly v  Davli odpolední teploty až  11  ºC 
a  od  24. do  26. 12. byl teplotní průměr 
+6,7 ºC s maximem na Štěpána +13 ºC.
Špačci se tentokrát v Davli objevili poz-
ději než obvykle – až 4. března. S přícho-
dem jara bylo možné si i v Davli uvědo-
mit 74% zatměni Slunce. Sbírat houby 
se kvůli suchu v okolních lesích nedalo, 
listí stromů na stráních se zbarvilo mno-
hem dříve, v  listopadu měly některé 
stromy a keře tendenci kvést.
Od  konce října přelétal pár krkavců 
z Šerpin pravidelně přes řeku na východ 
a zpět, na Mikuláše jich bylo pozorová-
no nad Ostrovem devět, dokonce 28 
o vánočních svátcích a 30. 12. jich nad 
Libřicí kroužilo deset. Ve  větším počtu 
než v posledních letech u nás setrvávají 
kormoráni, nutrie se většinou přesunuly 
proti proudu Sázavy a  na  obou řekách 
lze pozorovat volavky a ledňáčka.
V době dopisování tohoto příspěvku byl 
zaznamenán velký teplotní skok. Zatím-
co 22. ledna se  ranní minima propadla 
až k 15 či 17 stupňům Celsia pod nulou 
(podle lokality), bylo o šest dní později 
ráno +11  °C a  předtím v  odpoledních 
hodinách i více – a ze Sázavy jdou ledy.

kv

Neuvěřitelné – statistika počasí v loňském roce

měsíc
průměrná tep-

lota (ºC)
srážky (mm)

srážkové 

dny

z toho 

sníh

mráz 

a mrazové 

dny

výskyt 

bouřek

2014 2015 2014 2015 2015
1 0,68 1,83 28,36 32,34 15 10 10 / 4
2 2,20 -0,07 2,46 7,60 6 5 21 / 11
3 5,91 4,22 45,31 54,29 13 3 12 / 0 5
4 9,78 7,67 20,71 12,00 12 3 5 / 0
5 12,02 12,39 99,30 37,57 15 2
6 16,35 16,52 24,00 79,17 15 5
7 18,42 20,99 112,21 41,84 11 4
8 15,59 21,77 67,20 48,40 11 2
9 13,99 13,20 92,68 24,70 14 2

10 9,96 7,25 63,52 48,50 13
11 5,93 5,93 21,48 49,00 15 4
12 2,40 4,41 29,60 13,60 10 1 6 / 2

průměr 9,24 9,68 606,83 449,01 130/150 26 54 / 17
58 / 24 43/20
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Co se děje kolem nás
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Březen 2016

19. 3. – Vítání občánků v obřadní síni městyse Davle (městys 

Davle)

19. 3. – IV. ples davelské školy od 20 hodin ve společenském 

sále Hotelu Pivovar (ZŠ Davle)

27. 3. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spole-

čenském sále Hotelu Pivovar (Vltavan Davle)

Duben 2016

9. 4. – Dětský karneval (Spolek Daveláček)

22. 4. – Den Země od 8 do 13 hodin (ZŠ Davle)

30. 4. – Pálení čarodějnic v parku u školy (SDH Davle ve spo-

lupráci se Spolkem Trepka) 

30. 4. – Čarodějnice ve Sloupu pod hasičskou zbrojnicí (SDH 

Sloup)

duben 2016 – Den Země (Spolek Daveláček)

Květen 2016

1. 5. – Zahájení plavební sezony na Vltavě, parník Praha – Slapy 

a zpět pro členy Vltavanu Davle i veřejnost (PPS, Vltavan Davle)

7. 5. – Oslava Dne matek od 14 hodin ve společenském sále 

Hotelu Pivovar (Vltavan Davle)

14. 5. – IX. ročník Nočního útočení v JZD v rámci soutěže Fire 

Night Cup 2016 (SDH Sloup)

Červen 2016

červen 2016 – Dětský den (městys Davle, SDH Davle, SDH 

Sloup, Spolek Daveláček) 

3. 6. – IV. Davelský Ekofest v parku u školy od 8 do 13 hodin 

(ZŠ Davle)

26. 6. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spole-

čenském sále Hotelu Pivovar (Vltavan Davle)

Kalendárium

inzerce

inzerce

ÚŘEDNÍ PŘEKLADY SE SOUDNÍM RAZÍTKEM

jazyk anglický

• rodné listy, oddací listy, výpisy z rejstříku trestů
• rozvodové rozsudky, úmrtní listy, závěti
• diplomy, maturitní vysvědčení
• tlumočení na svatbách s partnerem jiné národnosti
• tlumočení u státních orgánů (matriky, úřady, soudy, 

policie)
• další překlady pro občany

Ing. Dagmar Skokanová, Ph.D. www.justice.cz

Mobil: 728 729 913 Email: dagmar@skokan.net


